
DEEL 8

actief dat aanmerkelijk groter was."" Bovendien had men rekening te
houden met te verwachten Duitse druk op Zwitserland om na vervanging
van Bosch van Rosenthal geen nieuwe Nederlandse gezant toe te laten.

Brugmans vroeg De Jong waarom hij uitvoerig beschreef hoe de
Denen, Noren en Belgen hun gevangenen en gedeporteerden met
pakketten hadden verzorgd. De Jong voerde aan:

, 'Dat Nederlandse officiëleinstanties ten aanzien van hulp aan de gevange-
nen tekort geschoten zijn, wordt alleen duidelijk wanneer men hun beleid
vergelijkt met dat van overeenkomstige instanties in Denemarken, Noor-
wegen en België.De Enquêtecommissie heeft preciesdezelfde vergelijking
gemaakt [...].'(Mii)

De minister van Sociale Zaken in de Londense regering, J. van den
Tempel, had volgens de auteur geen goed figuur geslagen. De Jong achtte
het ronduit beschamend dat onder zijn verantwoordelijkheid de regering
de financiering van de pakkettenverzending ten behoeve van joodse
gedeporteerden meer dan een jaar lang aan Amerikaanse hulporganisaties
had overgelaten. (Mii)Brugmans schreef daarop dat de Verenigde Staten
rijk waren en de Nederlandse regering zich geen royale gebaren kon
permitteren. Daarom vond hij dat Van den Tempel juist had gereageerd.
De Jong bracht daar tegenin dat het hier ging om het leveren van vitale
hulp aan Nederlandse staatsburgers. Hij zou in deel 9, over 'Londen',
terugkomen op soortgelijke kwesties en dan zou blijken, aldus de
schrijver, dat joodse Nederlanders bij verscheidene gelegenheden niet als
gewone Nederlandse staatsburgers waren beschouwd. (Mii)
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